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A GYÓGYULÁS AKADÁLYAI 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2022. 01. 30. 
 
Remélem, hogy felkészültek vagytok és várjátok, hogy az Úr mit készített ma a számotok-

ra. Folytatni fogom a gyógyulással kapcsolatos üzenetet. „A gyógyulás akadályai” címet 
adtam a mai tanításnak. Hiszem, hogy ha végig maradsz velünk és követsz bennünket, akkor 
sok dologra választ kapsz. Nagyon gyakran tesztek fel kérdéseket, és a mai üzenet sok-sok 
kérdésre választ fog adni, például, hogy miért maradnak el a gyógyulások. Miért nem jönnek 
valóságba azok a dolgok, amiket nekünk Isten megígért és nekünk adott. Elgondolkodtató, ti 
is gondolkodtatok talán rajta, hogy miért van az, ahogy az Apostolok cselekedeteiben 
olvassuk, hogy a betegekért imádkoztak a korai tanítványok, akkor természetfeletti dolgok 
történtek. Tegnap végigolvastam az Apostolok cselekedeteiben lévő összes gyógyulást, ami 
csak szerepel, ki jegyzetelgettem ezeket. Ezekből látjuk, hogy természetfeletti dolgok 
történtek a korai tanítványok szolgálatában. Ahhoz, hogy a küldetésüket be tudják tölteni, 
ahhoz Isten Szellemének erejét kapták meg. Az Apostolok cselekedetei 1. részében azt 
olvassuk, hogy kiáradt Isten Szelleme. Jézus azt mondta, hogy „vesztek erőt, minekutána a 
Szent Szellem eljön reátok”. Ez az erő, amivel felruháztattak a tanítványok, elég volt arra, 
hogy a betegek meggyógyuljanak, hogy a halottak feltámadjanak, hogy az Evangélium 
terjedjen az egész országban, hogy természetfeletti dolgok történjenek. 

Mi az oka annak, hogy ma ez nem folyik ilyen intenzitással? Gyengébb lett Isten Szellemé-
nek ereje? Vagy Isten visszavonta az ígéreteket? Vagy mi az, ami megváltozott? Mi annak az 
oka, hogy a hívők életében nem teljesednek be azok az isteni ígéretek, amiket Ő megígért 
nekünk, és az az isteni erő, amelyet nekünk adott, miért nem tud felszabadulni a hívők 
életében? Ha velem maradsz a tanítás végéig, akkor valószínűleg egy-két dologra választ 
fogsz kapni. Nem mindjárt a gyógyulással fogom kezdeni és nem mindjárt a gyógyulás 
akadályaival, de arról fogok beszélni, csak egy kicsit messzebbről indulnék el, távolabbról, 
hogy mik ennek az okai.  

Amit biztosan látunk, három okot, azt biztosan megtapasztalhatunk. Vannak társadalmi 
okai, teológiai okai és vannak fizikai okok. Tehát olyan okok és olyan akadályok vannak, 
amiket annak idején a tanítványok is legyőztek, és számunkra is rendelkezésre áll Isten ereje 
ahhoz, hogy minden helyzetből győztesen kerüljünk ki. Erről szeretnék ma egy kicsit 
beszélni.  

Nézzük először azt a társadalmi közeget, amiben most élünk! Ha megnézzük, akkor a 
tanítványok sem éltek jobb közegben. Császárság volt akkor, császárok uralkodtak, ugyanúgy 
kegyetlen uralkodók voltak és ugyanúgy kihívásuk volt, mint ahogy nekünk is kihívásunk 
van. Nézzétek meg a Máté evangélium legutolsó részében, hogy Jézus adott parancsolatot a 
tanítványoknak:  

Máté 28,18–20. 
18. És hozzájuk menvén Jézus, szóla nékik, mondván: Nékem adatott minden hata-

lom mennyen és földön.  
Jézus azt mondta, hogy a mennyen és a földön minden hatalom néki adatott, és parancsot 

adott a tanítványainak, illetve felruházta őket azzal a hatalommal, hogy tanítványokat képez-
zenek és megkereszteljék őket.  

19. Elmenvén azért, tegyetek tanítványokká minden népeket, megkeresztelvén őket az 
Atyának, a Fiúnak és a Szent Szellemnek nevében,  

A 20. vers nagyon fontos!  
20. Tanítván őket, hogy megtartsák mindazt, amit én parancsoltam néktek: és ímé én 

tiveletek vagyok minden napon a világ végezetéig. Ámen! 
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Ki ígérte ezt meg nekünk? Jézus. Azt ígérte, hogy Ő velünk van minden napon a világ 
végezetéig. Mit parancsolt Jézus a tanítványainak? Azt, hogy tegyetek tanítványokká minden 
népeket, hogy menjetek és tanítsátok a világot, tanítsátok a világot Isten országának a 
dolgaira. Arra, amit Ő maga bemutatott, hogy hogyan működik itt a földön, hogyan működik 
a Szent Szellem erejével, és menjenek és tegyék ugyanazokat, amiket Tőle tanultak, amit Ő 
megparancsolt nekik. Ezzel szemben ma mit látunk? Látunk egy langyos kereszténységet, 
látunk egy kulturális kereszténységet és egy olyan langyos közeget, amiben Isten ereje nem 
tud fölszabadulni. Ha megnézitek a tanítványok hozzáállását, hogy bizony színt kellett 
vallaniuk és oda kellett állniuk a gátra, mert ott volt az ellenségük, a császár, ott volt az 
ellenségük, a világ. Éppen úgy, ahogy ma nekünk is az ellenségünk a világ, mert a világ nem 
Isten rendszerét építi és nem Isten dolgait képviseli itt a földön. Ott voltak a hamis atyafiak, 
ott volt a vallás, ahogy ma is jelen van a vallás, amely akadályozta mindazt, hogy Isten 
országa tudjon terjedni. A zsidók, akik hívőkké váltak – hiszen az első tanítványok zsidók 
voltak –, az életük kockáztatásával, teljes mellszélességgel felvállalták, hogy azt az országot 
képviseljék, amit maga Jézus képviselt, és azt hirdessék, amit Jézus parancsolt nekik.  

Ma van egy langyos közeg. Tehát a prioritásuk mi volt? Miért tudtak megmaradni abban a 
közegben? Azért, mert az ő fő prioritásuk az volt, amit Jézus rájuk hagyott, maradéktalanul, 
kompromisszum nélkül azt képviselték, attól nem hajoltak el se jobbra, se balra. Most 
kérdezhetnéd, hogy mi köze ennek a gyógyuláshoz? Nagyon-nagyon sok köze van, mert egy 
langyos környezetben, egy olyan közegben, ahol nem hisznek Isten Igéjének erejében, ahol 
nem hiszik, ezért nem hirdetik azokat az igazságokat, Isten ereje nem lesz képes fel-
szabadulni! És ezt látjuk a mai társadalomban is, hogy bizony nagyon langyossá váltak a 
keresztények. A politikai helyzet olyan, amilyen. A liberálisoknak ma is az a célja, ami volt 
mindig is: a kommunizmus ideje alatt meg ma is ugyanaz a helyzet, mert egyszerűen az a 
célja az ördögnek – a sátáni erők állnak e mögött –, hogy egyszerűen a kereszténységet meg-
szüntessék Európában. Ez már eddig sem sikerült és ezután sem fog sikerülni. Miért tudnak 
jönni ezek az „izmusok”? Ezen kellene elgondolkodni. Miért tud jönni a liberalizmus, a 
kommunizmus, a fasizmus és egyéb izmusok miért tudnak jönni? Egyetlen oka van: gyenge a 
keresztény öntudat! Ha megnézünk más vallásokat, akkor láthatjuk, hogy más a helyzet. Nem 
példaként akarom, hanem látjuk azt, hogy ők igenis, nem kötöttek semmilyen kompromisszu-
mot a világgal, és ma is látjuk, hogy olyan jelenségek vannak, hogy ezek a sátáni erők egysze-
rűen a keresztény értékeket ki akarják takarítani Európából. Ez a céljuk. Új világrendről 
beszélnek, új marxizmusról beszélnek. Miért tudnak ezek színre lépni? Mert a kereszténység 
langyos. Nem azt képviseli, amit Jézus Krisztus ránk hagyott és megparancsolt nekünk.  

Ha megnézzük a muszlim társadalmat, akkor az identitását mi határozza meg? A vallása! A 
vallása! Nézzétek meg, hogy a kereszténység helyett most már itt Európában is lassan 
fölfalnak bennünket olyan hamis tanok, hamis tanítások, és ez egyetlen ok miatt van, hogy a 
kereszténység összefeküdt a világgal, ami egy óriási veszély! Ezt most magunknak mondom, 
hogy tényleg előbb-utóbb színt kell vallanunk. Jézus nem azt mondta, hogy a világ tanítson 
meg titeket az ő dolgaira és a világ kerüljön be az egyházba. Jézus pontosan azt tanította, 
hogy nekünk van üzenetünk a világ számára, nekünk kell a világot a Krisztus Igéjéhez 
formálni és nem pedig fordítva. Amikor pedig látjuk azt, hogy megfordulnak ezek a dolgok, 
akkor helyreáll. A kereszténységet mivel azonosítják ma is? Vallási háborúkkal azonosítják és 
próbálják kiszorítani a vallásháborúk miatt. A vallásháború mindig politikai indíttatású volt! 
Pontosan azért történhetett meg, mert beengedték a politikát az egyházakba.  

Tehát látjuk azt, hogy mi folyik itt most Európában. Nagyon-nagyon sötét korszakhoz ér-
keztünk. Nagyon sötét korszak van a szomszédos országban, már óriási pofont kapott az 
úgynevezett demokrácia, amikor az embereket kényszerrel oltják. Semmi bajom nekem az 
oltással meg az injekcióval, de ez, ami itt folyik, ugyan ez folyik az LMBTQ-val, ugyan ez 
folyik a fiatalok, a gyerekek szexuális orientációjának a megváltoztatásával. Ha egyszer 
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rákapcsolsz a Disney Chanelre, majdnem leestem a székről, hogy mi folyik ott, és ez itt van 
ott az országban. Ugyanaz az az ördög áll mögötte. Ezért mondja János, hogy „ne szeressétek 
a világot, se azokat, amik a világban vannak”, mert a világ nem az Evangéliumot hirdeti. 
Annak a közegnek, akinek meg kellene védeni az emberek jogait, ő válik diktátorrá, 
elnyomóvá, ő terrorizálja és félemlíti meg az egészséges embereket, az akaratukon kívül be 
akarják őket oltani. Ha ez krisztusi dolog, akkor valami baj van az értékrenddel. Igen, én 
vállalom, hogy szerintem ez nem egy krisztusi dolog és nem egy Istentől való dolog! Mi 
következik ezután? Megtiltják, hogy a Jézust prédikáljam? Vagy össze kell adni a melegeket 
nekem is? Mi fog következni ezek után? Imára! Térdre és imára! Itt van az idő, és előbb-
utóbb színt kell vallanod így is, úgy is. Ezek a liberális erők, akik tönkre akarják tenni – 
nyilván a sátán áll mind e mögött – és egy nagyon-nagyon súlyos ideológiai harc zajlik. 
Tudjuk, hogy meg vannak ezek írva. Tudjuk, hogy el fog jönni az az időszak, amikor az 
antikrisztus színre fog lépni. Tényleg itt van és annyira valóságos ez az erő! Megosztják az 
embereket, megosztják a családokat.  

Itt van nekünk egy ország, itt van nekünk egy rendszer, ami megrázta az egész világot. Itt 
van Jézus, aki fölment a keresztre, aki legyőzte ezt a világot. Ott vannak azok a korai 
tanítványok, akik képviselték azokat a krisztusi értékeket, amik az egész világot behálózták, 
és ma a kereszténység langyos. Sőt! Tagadja azokat a munkákat, amiket a Krisztus elvégzett a 
kereszten. Mindjárt rátérek a gyógyulásra, mert nagyon-nagyon sok köze van ehhez is, és 
Isten minden áldásához. Nagyon sok keresztény tagadja az áldásokat, hogy az nekünk a 
Krisztusban nem jár, azok csak olyan szellemi dolgok, nem is valósak.  

Miből áll ez a kulturális kereszténység? Úgy hívják, hogy szekularizáció, ez egy latin 
fogalom. Kimásoltam a Wikipédiából, hogy miről van szó. Ez egy teológiai fogalom, és 
pontosan ez zajlik ma Európában, ahol az emberek 90%-a hívő volt, keresztény volt, volt 
keresztény öntudata, volt keresztény identitása, az életét a keresztény öntudat határozta meg. 
Ma mindenféle izmusokkal ágyba bújt. És várjuk a gyógyulást, várjuk a szabadulást, várjuk 
azokat a dolgokat, amiket Isten megígért, de ha mi nem érvényesítjük a saját életünkben 
ezeket a jogainkat, akkor a gonosz egyszerűen munkálkodik az emberek életében. Most 
nézzük ez a szekularizáció szót, mit jelent? Egy teológiai politikai fogalom, olvasom: 

„Az a folyamat, amelynek során a világban lejátszódó folyamatokról adott természetfeletti 
magyarázatba vetett hit eltűnésével, az emberek szakítanak a keresztény elgondolásaikkal és 
gyakorlataikkal.” Ez folyt az elmúlt időszakban. Isten egy természetfeletti Isten. Ezek a hívők, 
ezek a tanítványok egy természetfeletti Istenben hittek. Egy természetfeletti Istent szolgáltak, 
és egy természetfeletti erővel győzedelmeskedtek a világ elemei felett. Akkor nézzük meg, 
hogy mi van akkor, ha ez eltűnik. Tágabb értelemben az a folyamat, amely során megszűnik a 
kereszténység társadalomra gyakorolt hatása. Érdemes lenne elgondolkodni, mi gyakorlunk 
nyomást a társadalomra, vagy a társadalom gyakorol nyomást ránk. Ezen érdemes lenne 
elgondolkodni. Nekünk, mint gyülekezetnek is ezzel szembe kellett nézni, itt is voltak olyan 
liberális erők, akik el akarták nekünk magyarázni, hogy hogyan kell liberálisan vezetni az 
egyházat. Az egyházat Isten Igéje szerint kell vezetni! Hálát adunk Istennek, hogy színt 
vallottak az emberek, és vannak, akik felismerték a Krisztust és az isteni értékeket, és zéró 
tolerancia minden mással szemben. Nekünk ez a dolgunk. Krisztus erre hívott el minket, hogy 
tegyünk tanítványokká minden népeket. Ne pedig a világ kerüljön be az egyházba és a világ 
mondja meg neked, hogy hogyan kell Istent képviselni. Előbb-utóbb neked is színt kell 
vallanod, és nem lehet sunnyogni.  

Nézzétek meg a tanítványokat! Jakabot lefejezték, Pétert börtönbe csukták. Az összes 
tanítvány az életével játszott, hogy az élete árán is képviselte az Isten országának az 
Evangéliumát. Még az élete árán is. Ma a hit, a keresztény hit a hatvanadik polcon van 
valahol. Ne csodálkozzunk, hogy idáig jutottunk, hogy idáig jutott ez a világ. A világ 
rendszerének úgyis vége lesz, tehát ne szeressétek a világot, de Európa egy lőporos hordón ül, 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 

de ez nem kell, hogy félelemmel töltsön el. Ez engem inkább arra ösztönöz, hogy még 
nagyobb erővel még nagyobb bátorsággal hirdessem az Evangéliumot, és képviseljem azt, 
amire Isten bennünket elhívott. És nincs itt az ideje ennek a langyos hozzáállásnak. A legtöbb 
keresztényt úgy megfélemlítették, hogy a gyülekezetbe sem mer eljönni. Mit mond a Biblia? 
Mi nem a félelem szellemét kaptuk, hanem az erőnek, a hatalomnak és a józanságnak a 
szellemét. Ma emberek szinte megtettek egy vakcinát az istenüknek. Jobban hisznek, mint 
abban a Jézusban, aki meghalt, aki feltámadt! Nem bántani akarlak, még ha erről is fog szólni 
ma. Ha úgy gondolod, hogy az injekció neked segít, vagy bármi, a te hited, a te jogod, és 
senkinek nincs joga ezt megkérdőjelezni. Sem nekem, sem másnak. De hogy erőszakkal 
embereket, mint a birkákat beoltani, hol van itt az emberi méltóság? Hol van az az alap, amit 
Krisztus adott? És egyetlen keresztényt sem hallottam, kiszolgálja ezeket az ördögi, liberális, 
eszméket. Tudjál róla, azért mondom, hogy tudjál miért imádkozni. Tényleg nem lázítani 
szeretnék embereket, és tényleg a szívemből mondom, de egyszerűen bicskanyitogató az, ami 
itt folyik. Ilyen mélyponton talán a hitleri Németországban volt utoljára Európa, ahol 
embereket akaratukon kívül egészségügyi kényszer-beavatkozásra kényszerítenek. Itt a 
szomszédos Ausztriában. Veszélyes dolog. Iszonyú veszélyes dolog! Gondolkozz el ezen, és 
nagyon-nagyon imádkozzál! Itt az ideje, hogy kinyíljon a szemed végre, és ne az elektromos 
pásztor terelgessen téged a hazugságaival. Hanem itt van nekünk Isten Igéje és igenis, ki kell 
állnunk.  

Tehát ami a lényeg, az, hogy van egy ilyen kultúrkörnyezet, és ha ennek a paradigmának 
felvesszük a hőmérsékletét, akkor mi is olyanná válunk, mint a világ, és az ördög pontosan ezt 
akarja. Tényleg markánsan kell képviselnünk azt, amit Isten Igéje mond. Ezt tették a korai 
tanítványok. Ezért van a világon kereszténység. Ha ők ugyanígy megalkusznak, akkor az 
égvilágon semmi nincs. Ahogy olvastam a Bibliát, úgy egyre nagyobb tisztelet van bennem 
azok felé az őskeresztények felé, az elődeink felé, akik megálltak a hitben, akik megharcolták 
a hit szép harcát azért, hogy ma neked örök életed legyen. Itt az idő, hogy neked is a sarkadra 
kell állnod, hogy akik utánunk jönnek, hogy az a nemzedék még halljon Isten Igéjéről. Még 
az örök életet el tudják venni, hit által.  

A múlt héten a gyógyulásról beszéltem, és folytatni szeretném azzal, hogy mi a másik 
akadálya, ami miatt nem látjuk beteljesedni azokat az ígéreteket. Itt megint az van, hogy az 
egyházak kiszórták a Bibliának a felét az egyházi gyakorlatukból. Nem is prédikálnak róla, 
nem is hisznek benne, és amikről Pál apostol, Péter apostol prédikált, a nyomát nem lehet 
látni ma némely gyülekezetekben. A pünkösdi keresztények is megosztottak, éppen az 
ellenkezőjét mondják, mint amit Jézus tanított. Egy hamis tanítást ma fel fogok fedni nektek, 
ez csak egy a sok közül, de majd szépen fogunk menni sorban, és terveim szerint végigme-
gyünk az Apostolok cselekedeteinek összes olyan eseményén, ahol emberek meggyógyultak. 
Megnézzük, hogy hogyan és miért történt?  

Van úgy, hogy valaki azt mondja, hogy imádkozott, de nem jön a gyógyulás, nem jön a 
szabadulás, pedig Isten megígérte, de mégsem sikerül, mégsem megy, mégsem működik! Erre 
meghallgat egy ostoba magyarázatot, hogy mert Isten biztos nem akar meggyógyítani, van, 
amikor Isten meg akar gyógyítani, de van, amikor nem! Azt kérdezem, hogy ezt hol olvastad 
a Bibliában? Nem tudom, az én Bibliám ilyesmit nem ír. Az én Bibliám teljesen határozott 
ezzel kapcsolatban. És teljesen korrekt kijelentések vannak ezzel kapcsolatban. Emberek 
ezreinek a hitét lopják így meg.  

Téves tanítások. A gyógyulás kapcsán nézzünk meg ilyet, hogy miket mondanak emberek? 
Valaki nem gyógyult meg, akkor elkezdenek az emberek természetes szinten valamilyen 
magyarázatot találni. Talán Isten nem akarja meggyógyítani. Sőt, valaki olyat is mondott, 
hogy engem Isten kiválasztott erre a betegségre, hogy szenvedjek, hogy rajtam keresztül, 
majd a betegségemen keresztül megmutassa a dicsőségét. Hallottatok már ilyet ördögi, sátáni 
tanokat? És ezek keresztény csatornákról jönnek, amiket esetleg nézel, azért prédikálok erről. 
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Nézzük a Pál tövisét! Ez a kedvenc témájuk, a Pál tövise. Látjátok, Isten nem gyógyít 
mindenkor! – mondják Pál töviséről. Mindjárt felolvassuk egyébként, és megnézzük! 
„Látjátok, mert Pálnak is volt egy betegsége, volt a testében egy tövis, és hiába imádkozott, 
mondta Isten, hogy nem gyógyítalak meg.” Ez volt az egyik üzenet, amit hallottam. 
Szemenszedett hazugság, a pokolból egyenesen. Úgyhogy el fogjuk olvasni, és nem szeretnék 
senkit megsérteni, de úgy szeretném elmondani, hogy megértsd. Azt hiszem elég világosan, 
egyértelműen fogalmaztam, mert megnézzük a Bibliának az Igéjét. A mi hitünknek nem az 
emberek tapasztalatán kell alapulnia, nem azon, hogy velem mi történt, ha én hajótörést 
szenvedtem a hit dolgában valahol, az nem azt jelenti, hogy Isten engem nem akar 
meggyógyítani. Nem abból vonunk le következtetést, hogy mi történt Pállal, mi történt 
Timótheussal, vagy mi történt X.Y. nagy szolgálónak a családtagjával, akiért hiába imád-
koztak, meghalt. Nem ebből vonunk le következtetést, mert nem ez az igazság. Nem ez a 
hitünk alapja, hanem a hitünk alapja Isten Igéje, mindegy, mi történik. Ha győztesen kijövünk 
belőle, ha győztesen hazamegyünk a mennybe, mindenhogyan győztesen fogunk hazamenni. 
De az Isten Igéje az igazság! Most nézzük Pál tövisét, a 2Korintusi levél 12. részére lapoz-
zátok a Bibliátokat! Olvasom: 

2Korintus 12,7–10. 
7. És hogy a kijelentések nagysága miatt el ne bizakodjam, tövis adatott nékem a 

testembe, a sátán angyala, hogy gyötörjön engem, hogy felettébb el ne bizakodjam. 
8. Ezért háromszor könyörögtem az Úrnak, hogy távozzék ez el tőlem; 
9. És ezt mondá nékem: Elég néked az én kegyelmem; mert az én erőm erőtlenség 

által végeztetik el. Nagy örömest dicsekszem azért az én erőtlenségeimmel, hogy a 
Krisztus ereje lakozzék énbennem. 

10. Annakokáért gyönyörködöm az erőtlenségekben, bántalmazásokban, nyomorú-
ságokban, üldözésekben és szorongattatásokban Krisztusért; mert amikor erőtlen 
vagyok, akkor vagyok erős. 

Akkor menjünk végig egy kicsit ezen a történeten. Pál töviséről azt prédikálják, hogy Pál 
apostol beteg volt, ebből a történetből azt hozták ki, de szó sincs betegségről ebben az 
igeversben, és az, hogy Istenhez könyörgött, de nem akarta meggyógyítani. Nagyon érdekes 
igei értelmezés! Tegnap is, de már korábban is megtettem, beütöttem a Biblia-keresőbe azt a 
szót, hogy tövis. Csináljátok meg ti is. Ötvenhárom igevers jött elő. Ötvenhárom! Az 
ötvenhárom helyből a tövist a Biblia egyetlenegy alkalommal sem köti betegséghez. Nem 
tudsz nekem olyan igehelyet mutatni, ahol a Bibliában a tövis szó betegséget jelentene, vagy a 
betegséghez lehetne kötni. Hacsak nem olyan módon, amikor a Jézus fejére tövist tettek, de ez 
sem egy betegség volt, hanem egy külső támadás. Miről beszél a Biblia? A Biblia tele van 
szimbólumokkal. Ha valaki allegorikusan rosszul értelmezi, kiveszi az Ige környezetéből és 
úgy értelmezi, akkor a Háború és békét is kiprédikálhatja az Igéből. Nézzünk meg egy-két 
ilyen igeverset, hogy mit jelent a Bibliában a tövis szó? 

 A betegséget sehol nem találod meg. Nem tudom, hány alkalommal hallottam prédi-
kátoroktól, hogy a Pál töviséről, mint betegségről prédikáltak. Ez az Igének a meghamisítása. 
Bátran állítom, ha nekem megmutatod egy helyen a Bibliából, hogy hol van a tövis 
betegséggel összefüggésben, akkor megtapsollak téged. Az én Bibliámban ilyen nem talál-
tam! Nézzük az Igét:  

4Mózes 33,55. 
55. Ha pedig nem űzitek ki annak a földnek lakosait a ti színetek elől, akkor, akiket 

meghagytok közülük, szálkákká lesznek a ti szemeitekben, és tövisekké a ti oldalaitok-
ban, és ellenségeitek lesznek néktek a földön, amelyen lakoztok. 

Mit mond itt a Mózes könyve? Kik ezek a tövisek? Kellemetlen emberek. Olyan 
ellenségek, akiket ha nem űztek ki a földről, akkor tövisekké lesznek a ti oldalaitokban. 
Menjünk egy kicsit vissza. Mit mondott Pál? A sátán angyala, hogy gyötörjön engem. Nem 
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azt mondta, hogy egy betegség gyötörjön engem, hanem egy személy. Ki a sátán angyala? 
Egy küldött. Világosan itt is személyről van szó, ugyanúgy, mint a Mózes könyvében. Nézzük 
a Bírák könyvét:        

Bírák 2,2–3. 
2. Csakhogy ti se kössetek szövetséget ennek a földnek lakosival, rontsátok le az ő 

oltáraikat; de ti nem hallgattatok az én szómra. Miért cselekedtétek ezt? 
3. Annak okáért azt mondom: Nem űzöm el őket előletek, hanem legyenek néktek 

mint tövisek a ti oldalaitokban, és az ő isteneik legyenek tinéktek tőr gyanánt. 
Mit látunk itt az Igében? Megint személyekről van szó, kellemetlen emberekről, olyan 

emberekről, akik ellenségei voltak Isten népének. Ezért mondta az Úr, hogy űzzék ki az 
ellenséget, mert különben tövisekké lesznek az oldalukban. Kellemetlen emberek, akik 
gyötörni fogják őket. Nem betegségről van szó! Csak néhányat olvasok föl, ötvenhárom 
helyet fölolvashatnék, egyik esetben sincs ott semmilyen betegség a tövissel kapcsolatban. Ez 
olyan belemagyarázás, ami nincsen bent a Bibliában, az emberek fejében van, az emberek 
elképzelése. 

Ezékiel 2,6.  
6. Te pedig, embernek fia, ne félj tőlük, és az ő beszédüktől se félj; ha bogáncsok és 

tövisek vannak is veled, és ha skorpiókkal lakol is együtt; beszédüktől ne félj, orcájuktól 
ne rettegj, mert ők pártos ház. 

Ha tövisek is vannak veled. Ugye itt nem betegségekről beszél, hanem emberekről, 
kígyókról, skorpiókról. Tehát olyan emberekről, olyan személyekről, amelyek Isten népének 
az ellenségei. Nézzünk a Mátéból is egyet, a Máté 13,22. Jézus a magvető történetéről beszél 
és azt magyarázza el:    

Máté 13,22. 
22. Amely pedig a tövisek közé esett, ez az, aki hallja az Igét, de e világnak gondja és a 

gazdagságnak csalárdsága elfojtja az Igét, és gyümölcsöt nem terem. 
Itt a tövis megint miről szól? Betegségről? Nem, hanem olyan személyekről, olyan 

emberekről, olyan gondokról, problémákról, amik képesek elfojtani az Igét, és Isten Igéje 
gyümölcstelenné válhat az emberek életében. Egy dolgot szeretnék, ebbe a tehénbe bele kell, 
hogy rúgjunk mindenképpen, mert ez egyszerűen elviszi az emberek hitét teljesen más 
irányba. Olyan dolgot magyaráznak bele, ami nincs ott.  

2Korinthus 12,8–9.  
8. Ezért háromszor könyörögtem az Úrnak, hogy távozzék ez el tőlem.  
9. És mondá nékem: Elég néked az én kegyelmem; mert az én erőm erőtlenség által 

végeztetik el. Nagy örömest dicsekszem azért az én erőtlenségeimmel, hogy a Krisztus 
ereje lakozzék énbennem. 

És mondá nékem: Nem gyógyítalak meg! Ezt mondta? Nem. Azt mondta: Elég néked az 
én kegyelmem; mert az én erőm erőtlenség által végeztetik el. Nagy örömest dicsekszem azért 
az én erőtlenségeimmel, hogy a Krisztus ereje lakozzék énbennem. Miről van itt szó? Azt 
mondta Isten, hogy elég neked az én kegyelmem! Hogyan üdvözülünk? Kegyelemből. Sok 
minden tartozik az üdvösség szóhoz. A múlt héten fölolvastam: szabadulás, megmenekülés, 
megtartás, megmentés, épség, túlélés, épségben történő megérkezés, biztonság, oltalom, 
védelem, békesség. Ez mind kegyelem által történik. Ez mind Isten kegyelme által van.  

Azt mondta, hogy mi a frászkarikát könyörögsz, Pál apostol? Miért könyörögsz nekem a 
gyógyulásodért? Elég neked az én kegyelmem! Aki meggyógyult a Bibliában, ott három 
dolog mindig, mindig, mindig tetten érhető. Az első dolog az Isten kegyelme. Mi az Isten 
kegyelme? Az Isten kegyelme, meg az Isten feltétel nélküli szeretete. Isten a kegyelmét már 
mindannyiunkra ráárasztotta, még Pál apostolra is.  

Miért könyörgünk olyan dologért, ami már a miénk? Ha megnézzük a különbségeket, a 
gyógyulásokat hasonlítottam össze, az Evangéliumokban történő gyógyulásokat, találtam ott 
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több mint huszonötöt. Ha végignézed az összes gyógyulást, mi az, amiben hittek az emberek 
minden esetben? Kivétel nélkül minden esetben? Az Isten kegyelme! Az Isten kegyelmére 
alapozták a hitüket! Mindenki. Kegyelem, és hit által. Az Isten kegyelmébe vetették a hitüket. 
Isten jóságába, Isten szeretetébe. Nem a gyógyulásban volt a hitük elsősorban. Az is bele-
tartozik, ugyanúgy az anyagi áldás, a bővölködés.  Attila tanított róla az elmúlt időszakban. 
Ezek mind-mind Isten kegyelme. Megjelent a mi Urunk Istenünknek az üdvözítő kegyelme – 
olvassuk a Tituszban. Tehát Isten kegyelme az, ami elegendő nekünk mindenre. Miért 
imádkozol? A múlt héten beszéltünk Mózesről. Mi a csodát könyörögsz nekem? Ott a bot a 
kezedbe! Nyújtsd ki azt, válaszd ketté azt a tengert! Odaadtam már neked, ott van, a tied! Mit 
könyörögsz olyanért, ami már a tied?  

Erről van itt szó. Nem arról, hogy Isten nem akarta őt meggyógyítani. Azt mondta, hogy 
amit én már neked adtam, az neked bőséggel elég, hogy győztes legyél! Isten ereje által – 
hogy a Krisztus ereje lakozzék énbennem. Nem a testi erővel kell neked megoldani, Pál 
apostol, hanem az én kegyelmemmel, az én erőmmel, amit beléd adtam, ami ott van rajtad. Mi 
a csodát könyörögsz nekem?  

Egyébként sem kaptunk megváltást az üldözések alól. Nem tudom, hogy figyeltél-e erre. 
Pál apostol sem kapott ebből megváltást, de azt mondta, hogy elég nekem a Te kegyelmed, 
Uram. Szó sincs itt olyanról, hogy Isten nem akarta Pál apostolt meggyógyítani.  

A másik, amit tévesen tanítanak a Timótheus levélre alapozva:  
1Timótheus 5,23. 
23. Ne légy tovább vízivó, hanem élj egy kevés borral, gyomrodra és gyakori gyengél-

kedésedre való tekintettel. 
Mi az üzenet ebből általában? Na, látod, Timótheus is beteg volt, és Pál apostol nem 

imádkozott ám a gyógyulásáért! Eszébe sem jutott, hogy imádkozzon a gyógyulásáért. Látod, 
hogy Timótheust is hagyta, mert nem minden esetben gyógyít ám meg Isten! De hol írja ezt az 
Ige? Miből vonják le ezeket a következtetéseket? Mert a szövegkörnyezet ezt sehol nem 
indokolja! Kérdésem: abban a korban mi volt a bor? A multivitamin! Igen, a multivitamin! 
Akkor nem volt patika. Pál apostol azt mondta Timótheusnak, ha neked vannak egészségügyi 
problémáid, van egy pontod neked is, ami gyengébb, akkor legyen már annyi eszed, hogy 
szedjél már valami vitamint! Körülbelül erről szól ez az üzenet.  

Ma nekünk ugyanerről szól. Ne felejtsük el, hogy egy fizikai testben élünk! Remélem, 
hogy neked is van annyi eszed, hogy a fizikai testedet megfelelően táplálod. Szükség van 
nyomelemekre, szükség van vitaminokra, szükség van mindenre. Ha megnézzük az Ószövet-
séget, Isten bizony gondoskodott arról, hogy mit egyenek az Ő gyermekei, és mit ne egyenek, 
és mit igyanak. Jó, ennek volt rituális része, volt szellemi része, de volt fizikai része is. 
Teljesen világos, hogy fizikai testben élünk, és a testünknek szüksége van fizikai táplálékra.  

Hadd hozzak még egy-két példát, az Apostolok cselekedetei 9,19. hogy lássuk ezt az 
Igében, hogy ne higgyünk el minden buta vallásos mesét, amit az emberek kitalálnak. 
Timótheusnak volt egy ilyen jellegű problémája, de Isten a gyógyító. Azt mondta Pál, hogy 
ezért nem kell imádkozni. Ha valaki helytelenül táplálkozik, le fog gyengülni. Ilyenkor nem 
imádkozni kell – bár imádkozni mindig kell –, hanem meg kell tenni a helyes dolgokat! Ha 
valaki helytelenül gondozza a testét, az tönkre fog menni, és a lélek elszáll belőle. Tetszik, 
nem tetszik, ez fog történni. Isten a testünket a mi gondjainkra bízta. Fogat is mosol reggel, 
megmosakszol, megfürdesz normál esetben. Mindezek előfordulnak velünk, tehát szükséges.  

Apostolok cselekedetei 9,19. Mi történt?  Amikor Saul találkozott az Úrral, leesett a lová-
ról és megvakult. Aztán jött egy Ananiás nevű hívő, aki nem volt apostol, csak egy hívő volt. 
Odament és imádkozott Saulért, és megnyíltak a szemei. Nézzük, mit mondott a Biblia:  

Apostolok cselekedetei 9,19. 
19. És miután evett, megerősödék. Vala pedig Saulus a damaszkuszi tanítványokkal 

néhány napig. 
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Nem imádkozott már azért Saul, hogy erősödjék is meg. Mit kellett tennie ahhoz, hogy 
megerősödjön? Ennie kellett. Egyszerű fizikai dolog, nem bonyolult. Én azt hiszem, hogy 
talán ezt mindannyian értjük. Még én is értem. Nézzük a Márk 5,43-at. Itt arról van szó, hogy 
Jézus föltámasztotta Jairus lányát. 

Márk 5,42–43.  
42. És a leányka azonnal fölkelt és jár vala. Mert tizenkét esztendős volt. És nagy 

csodálkozással csodálkozának. 
Figyelj, mit mondott neki Jézus: 
43. Ő pedig erősen megparancsolá nékik, hogy ezt senki meg ne tudja. És mondá, 

hogy adjanak neki enni. 
Túl bonyolult dolog ez? Jézus már nem imádkozott tovább érte, hogy még legyen ereje. 

Föltámadt a halálból, és ahhoz, hogy legyen ereje, kell neki enni adni. Világos. Timótheus 
esetében is erről van szó, és nem pedig arról hogy Pál nem imádkozott érte, mert Isten nem 
akarta meggyógyítani. Számára ez volt a megoldás.  

Tehát megnéztük ezt a dolgot is. Nézzük akkor, hogy mi a megoldás. Hogyan tudjuk mégis 
elvenni a gyógyulásunkat? Hol szokott a legtöbb hiba lenni? Ott, hogy az emberek olyan 
dolgokért imádkoznak, ami már az övék. Azért imádkoznak, hogy Jézus gyógyítsa meg őket. 
Mikor gyógyítson meg téged? Nem megtette? Nem tudom, ki emlékszik a kereszt munkájára, 
hogy amikor Jézus fölment a keresztre, akkor mit vitt magával? A fájdalmainkat, a beteg-
ségeinket, a bűnünket, és a bűn összes következményét is. Fölvitte a fára! Jézus elvégezte? 
Igen. Mit mond az Írás? Hogy az Ő sebeiben gyógyultunk meg! Akkor hol van ez a gyógyu-
lás? Akkor miért nem látom a testemben? Akkor miért vannak ott a tünetek? Miért van az, 
hogy a testem mást mutat, mint ami az igazság? 

 Itt jön be az a rész, amit most át fogunk nézni: a kegyelem és a hit. Ha megnézzük az 
Evangéliumokat, amikor Jézus meggyógyította az embereket, akkor Isten kegyelme miatt 
gyógyultak meg. Elvették Isten kegyelmét. Az a vérfolyásos asszony, aki megérintette Jézus 
ruháját, vajon imádkozott Istenhez, hogy Istenem, gyógyítsál meg engem? Nem. Egyszerűen 
csak hallott Jézusról, és egyszerűen csak elhatározta, hogy ő Isten kegyelmét birtokba veszi. 
Persze egyszerűen nem mehetett oda, mert ő beteg, nem mehet az egészségesek közé, nem 
úgy volt, hogy az egészségesek nem mehetnek a betegek közé, hanem fordítva volt. Nem 
mehetett volna emberek közé, de egyszerűen megérintette hittel Jézus ruháját, és Isten 
kegyelme, Isten szeretete kiáradt és meggyógyította. Az a pogány ember, aki tudta, hogy neki 
nem jár a gyógyulás, a százados, ő is odament és Isten kegyelmében volt a hite. Amire azt 
mondta Jézus, hogy nagy a te hited, és meggyógyult a szolgája. A kananeus asszony, akiről 
olvastunk, vagy a szamáriai asszony, aki a lánya miatt ment oda. Ő is miben bízott? A 
morzsákban, az Isten kegyelmében. Minden esetben ott volt a hit.  

A kegyelem önmagában nem üdvözít. Az Efézus 2-ben olvassuk, hogy kegyelemből 
tartattatok meg hit által. Nem elég csak az Isten kegyelme. Nem úgy értem, hogy csak, de 
hogy megértsd, nem elég az Isten kegyelme csupán. Mert ha az Isten kegyelme elég lenne, 
akkor hazamehetnék, nem kellene hirdetni az Evangéliumot, akkor mindenki meggyógyulna, 
mindenki üdvözülne, és akkor kész, mert Isten kegyelme már kiöntetett. Az már eljött, az már 
itt van.  

Tehát ott van egyrészt a kegyelem, amit már megkaptunk Istentől, de hogy fog ez a 
kegyelem aktiválódni az életemben? A hit aktiválja. A hit az, ami aktiválja Isten kegyelmét. 
De ha valaki nem hisz Isten kegyelmében, akkor van mit aktiválni? Fel tud szabadulni Isten 
ereje? Nem képes arra, hogy felszabaduljon. Nagyon sokan úgy gondolják, hogy Istent a 
hitünkkel győzzük meg. Van a hitünk, és elkezdjük Istennek bizonygatni, hogy nekünk 
mekkora hitünk van, és majd a hitünkkel Istent rávesszük valamire. Nem ezt csináljuk néha? 
Istent nem kell rávenni semmire! Ő már nekünk adta a gyógyulást! Ő ajánlotta föl minden 
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embernek a világon, anélkül, hogy bárki kérte volna, anélkül, hogy bárki erőszakoskodott 
volna vele. Ő önként az Ő szeretetéből, a kegyelméből felajánlotta nekünk.  

De mire volt szükség, hogy az a kegyelem aktiválódjon? Minden esetben szükség volt a 
hitre. Szükség volt Jézus hitére, amikor Jézus szolgált, és szükség volt annak is a hitére, aki 
felé szolgált. Van, hogy a barátai, vagy az édesanya, akinek szellemi hatalma volt a gyermeke 
fölött. Mindig ott kellett lennie.  

Tehát a kegyelemért már nem kell könyörögnöd, mint ahogy Pál apostolnak sem kellett 
könyörögnie, mert már kitöltetett, a miénk. Megjelent a mi Urunknak Jézus Krisztusnak 
üdvözítő kegyelme. Mit csinál akkor a hit? A hit csak birtokba veszi azt, ami már nekünk 
adatott, mint ahogy a kegyelmet az Evangéliumban. Amikor Jézus imádkozott a betegekért, 
akkor még Ő nem fizette ki az árat. Egy kicsit másképp folytak az imák, kicsit másképp 
vették el a gyógyulásukat. Ha megnézitek, vannak ott különbségek, de akkor is szükség volt a 
hitre. Ott nem a gyógyulásban hittek, hanem Isten kegyelmében hittek. Isten kegyelmes, egy 
szerető Isten. Abban hittek, hogy ha az a kegyelem kiárad rájuk, akkor ők meggyógyulnak.  

De mi történt az Evangéliumok óta? Jézus fölment a keresztre! Jézus jogot szerzett 
nekünk! Jézus hatalmat adott nekünk! Hatalmat adott nekünk, hogy éljünk azzal a 
hatalommal, amit Ő nekünk ajándékozott. Mit gondoltok? A Lukács végén olvassuk, az 
Apostolok cselekedetei elején olvassuk, most nem lapozok oda, azt mondta nekik Jézus, hogy 
el ne menjetek Jeruzsálemből, amíg el nem küldöm az Atyának az ígéretét! Miért mondta ezt 
nekik? Azért, hogy nem a saját erejükkel fogják megváltani a világot, és nem a saját erejük 
által fogják hívővé tenni az egész világot, hanem Isten Szellemének erejével.  

Ahogy írva van: Nem erővel, nem hatalommal, hanem az én Szellememmel! Isten 
Szellemének az erejével. Miért kapták a tanítványok Isten Szellemének erejét? Miért mondta, 
hogy meg ne próbáljátok csinálni egyedül? Azért, mert Isten erejére van szükségünk. Ez rajta 
volt a tanítványokon, Jézus rájuk lehelt, elküldte őket, adott nekik hatalmat, de Ő meghalt és 
feltámadt, akkor fölruházta őket hatalommal. Azt mondta: Nékem adatott a hatalom, de ti 
menjetek! Átadta Jézus ezt a hatalmat! „Azt a hatalmat, ami nekem adatott, nektek adom, az 
én nevemben küldelek titeket, a nagyköveteim vagytok, ti képviseltek engem, ugyanazzal az 
erővel, ugyanazzal a hatalommal, ami nekem van. Én tiveletek vagyok minden napon! 
Minden napon a világ végezetéig!”  

Ugyanaz a Jézus, aki nem volt mindenhol velük, amíg a földi testében volt, amíg egy 
testhez volt kötve, ma a Szelleme által minden hívővel, minden egyes hívőben ott van. Azon 
erő által, aki által Isten a világot teremtette. Az Efézus 1,19-ben olvassuk, hogy aki által 
föltámasztotta az Urat, az az erő ott van bennünk, ott van benned. Nézzük az Efézusi levélben, 
hogy Pál apostol hogyan imádkozik. Pál megvilágosodott úgy látszik, mire az Efézusi levelet 
rögzítette és azt mondja: 

Efézus 1,17–20. 
17. Hogy a mi Urunk Jézus Krisztusnak Istene, a dicsőségnek Atyja adjon néktek 

bölcsességnek és kijelentésnek szellemét az Ő megismerésében; 
Miért imádkozott Pál? Hogy ismerjük meg mindazt, amit már Isten nekünk adott. Nem 

azért, hogy kérjünk még több gyógyulást, kérjünk még több áldást, hanem ismerjük meg 
mindazokat, amiket Isten már nekünk adott. Mert ez mind a miénk.  

18. És világosítsa meg szívetek szemeit, hogy tudhassátok, mi az Ő elhívásának 
reménysége, mi az Ő öröksége dicsőségének gazdagsága a szentekben, 

Mit tudjunk? Hogy mi az örökségünk a Krisztusban. A dicsőség gazdagsága a szentekben. 
Hol van ez? Bennünk! Hogy ezt ismerjük meg, amit már Isten nekünk adott.  

19. És mi az Ő hatalmának felséges nagysága irántunk, akik hiszünk, az Ő hatalma 
erejének ama munkája szerint, 

20. Amelyet megmutatott a Krisztusban, mikor feltámasztotta Őt a halálból, és ültette 
Őt a maga jobbjára a mennyekben. 
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Melyik erőt kell megismerni? Az Ő hatalmának az erejét, amikor megmutatta azzal, hogy 
Krisztust föltámasztotta a halálból. Ugyanaz az erő ott van bennünk. Erről beszél a Római 
levél is.  

Ott van bennünk a feltámadás ereje! Jézus nem fog még egyszer meghalni érted, hogy 
meggyógyítson. Nem fog még egyszer fölmenni a keresztre érted, hogy fölvigye a fájdal-
maidat a testében. Megvan ez már nekünk. De hol van meg? A láthatatlan világban. Itt jön a 
vízválasztó. Van egy láthatatlan világ és van egy látható világ. Lehetséges, hogy te a látható 
világban nem azt tapasztalod, ami a szellemvilágban már megtörtént, bevégeztetett. Mit 
csinálunk valójában a hitünkkel? Áthozzuk a szellemi valóságból, átemeljük a fizikai 
valóságba. Erre van a hitünk. De mi van akkor, ha valakinek rossz a hite? Nekünk nem kell új 
dolgot kérni Istentől. Nem kell kérnünk, hogy meggyógyítson bennünket, Ő már ezt megtette. 
Ő már ezt elvégezte! Nekünk kell a szellemi valóságból áthozni fizikai valóságba! Ő már 
kirendelte. Ugyanígy van a bővölködéssel, ismerjük az igehelyeket, hogy Ő már megáldott 
minden szellemi áldással a menyekben, a Krisztus Jézusban.  

De akkor hol vannak ezek az áldások? Nem látom! Üres a pénztárcám, a csekkemet sem 
tudom kifizetni. Ezek az áldások már nekünk adattak, ott vannak bennünk. Ott van a szellemi 
valóságban! A szellemi valóság egy ugyanolyan valóság, mint a fizikai valóság, sőt a 
szellemiek előbb voltak. Mi az, amit tenni kell? Együtt kell működnünk Ővele! Isten nem 
ezek után fog megtenni dolgokat érted meg értem, ő már előre megtett mindent értünk. Ezt 
nehéz felfogni a mi fizikai agyunkkal. Isten nem csak azután fog cselekedni, ha én 
cselekszem. Nem azért imádkozunk, hogy Istent rávegyük valamire, hanem azért, hogy 
megtudjuk, hogy mi a miénk. Itt jön a hit kérdése.  

Lapozzuk a Bibliánkat a nagyon jól ismert Zsidó 11-hez. Tudom, hogy nagyon sokszor 
hangzott már el, de nem elégszer ahhoz, hogy tudatosuljon bennünk. Még egyszer, van a 
valóság, amit Jézus megszerzett és van az, amit látok. Van, amit a Biblia mond, például az 
1Péter 2,24-ben, hogy Krisztus sebeiben meggyógyultunk, az Efézus 1,3-ban, hogy áldottak 
vagyunk, vagy az előbb, amit felolvastam, hogy ugyanaz az erő bennünk van, ami Krisztus 
Jézusban volt. Isten a szellemi világban már mozdult és biztosította ezeket a dolgokat a 
számunkra. Mi az, amit nekünk tenni kell? 

Zsidó 11,1. 
1. A hit pedig a reménylett dolgoknak valósága, a nem látott dolgokról való meggyő-

ződés, és azoknak bizonyítéka. 
Mit mond pontosan a hitről? Nem látom. A hit a nem látott dolgok bizonyítéka. Nem 

látom. Még nem látom a testemen a gyógyulást. De az enyém? Igen, az enyém! Ott van a hit 
birodalmában! Megvan, az enyém! A nem látott dolgokról való meggyőződés. Meg vagyok 
győződve, hogy az ott van! Lapozzunk el a 2Királyok könyvébe, ott van egy történet, a 6,15-
től olvasom. Elizeus próféta története és ez fog nekünk segíteni. Hadd mondjam el röviden, 
hogy miről szól. A szíriaiak folyamatosan megtámadták Izraelt és akárhányszor be akartak 
törni, minden esetben Izrael megtudta az ellenség terveit, és a szíriai király már azt gondolta, 
hogy áruló van köztük, hogy valaki elárulja Izraelnek a haditerveket. Aztán mondták neki, 
hogy nem úgy van, hanem Izraelnek van egy prófétája, Elizeus, aki mindent tud, még azt is 
tudja, amit a hálószobádban beszélsz. A király akkor nagyon megrettent és úgy gondolta, 
hogy ezt az Elizeust el kellene fogni. Ezért az egész seregét ráküldte Elizeusra. Innen olvasom 
a történetet, a 15-ös verstől: 

2Királyok 6,15–18. 
15. Felkelvén pedig jókor reggel az Isten emberének szolgája, kiméne, és ímé seregek 

vették körül a várost, és lovak és szekerek. És monda néki az ő szolgája: Jaj, jaj, édes 
uram! Mit cselekedjünk? 

16. Felele ő: Ne félj. Mert többen vannak, akik velünk vannak, mint akik ővelük. 
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Nézzük a szituációt: Elizeust körbevette egy egész hadsereg, Géházi kinézett és látta a 
hatalmas veszélyt. Gondolom, nem kellett különösen beszámolni, mert Elizeus tudta, hogy 
miért vannak ott, tudta, hogy őt akarják, tudta, hogy ő az első számú ellenség, de azt mondta 
Géházinak, hogy ne félj tőlük, mert többen vannak velünk, mint akik velük vannak – és 
imádkozott. 

17. És imádkozott Elizeus és monda: Oh Uram! Nyisd meg kérlek az ő szemeit, hadd 
lásson. És megnyitá az Úr a szolga szemeit és láta, és ímé a hegy rakva volt tüzes 
lovagokkal és szekerekkel Elizeus körül. 

18. És mikor azok hozzá lementek, könyörgött Elizeus az Úrnak, mondván: Verd meg 
ezt a népet vaksággal! És megveré őket vaksággal az Elizeus kívánsága szerint. 

Ez nagyon jól példázza, hogy mi történik a szellemvilágban. Mit látott Elizeus szolgája a 
fizikai világban? Látott egy nagy problémát. Látott egy nagy ellenséges sereget. Látott egy 
legyőzhetetlennek tűnő ellenséget és látta, hogy nincs semmi esélyük. Látta a valóságot, ami 
ott van. A hit nem tagadja a fizikai valóságot, mert az jelen van. De mi az, amit Isten 
megmutatott Elizeus szolgájának? Megmutatta azt a szellemi valóságot, amit ő nem látott. Ott 
volt egyrészt a szellemi valóság, ott volt az a rengeteg angyal, ott voltak a tüzes szekerek és 
ott volt az a sokkal hatalmasabb sereg. De ettől a probléma még nem szűnt meg. Ott volt a 
fizikai valóságban az ellenség is. Mit tett Elizeus? Mozdult, felszabadította Isten erejét és 
mondta, hogy igen, Uram, akkor most cselekedjél! Te tedd meg! Attól, hogy mi szellemben 
megkaptuk a gyógyulást, hogy az ott van nekünk a szellemi valóságban, attól még nem biztos, 
hogy a fizikai nincs ott és nem látszik. Ott van mind a kettő, akkor most melyik igaz? Mind a 
kettő. Igaz a fizikai is és igaz a szellemi is. Miért van a szellemi? Pontosan azért, hogy a 
fizikait elmozdítsa. Nem Istenhez kell könyörögni, hogy Uram, gyógyítsál meg engem, hanem 
azt a szellemi valóságot át kell hoznunk a fizikai valóságba. Ezt nagyon nehéz megérteni a mi 
agyunkkal.  

Menjünk vissza a Zsidó levélhez, ott van még egy nagyon érdekes dolog. 
Zsidó 11,2–3. 
2. Mert hittel szereztek jó bizonyságot a régebbiek. 
3. Hit által értjük meg, hogy a világ Isten Igéje (Rhema) által teremtetett, hogy ami 

látható, a láthatatlanból állott elő. 
Még egyszer, ami látható, az a láthatatlanból állott elő. Melyik a nagyobb, a teremtő vagy a 

teremtett? Tudott-e a szellemi olyan hatással lenni a fizikaira, hogy az valóságot hozott elő? 
Igen. Melyik a nagyobb? A szellemi valóság a nagyobb, vagy a fizikai? A szellemi előbb volt. 
Ha ezt megértjük, ez a kulcs a gyógyulásunkhoz. Sőt, minden máshoz, nem csak a gyógyulás-
hoz. Az a nagyobb van bennünk. Az a szellemi valóság sokkal nagyobb, mint a fizikai. Az a 
nagyobb szellemi valóság képes megváltoztatni a te fizikai valóságodat, ha az ördög nem tud 
megállítani abban, hogy higgyél. Mert ez a célja. Az ördög nem az egészségedet akarja, nem a 
pénzedet, hanem a hitedet. Ezért mondja az Írás, hogy a te hited értékesebb a veszendő 
aranynál meg mindenféle kacatnál. Ezt a hitet akarja az ördög ellopni. Jönnek a hamis taní-
tással, hogy Isten nem akar meggyógyítani. Isten nem akarja megbocsátani a bűnömet. Már 
rég megbocsátott! Mi a csudáért könyörögsz?  

Mit csinál a hit? Birtokba veszi azt, ami már az övé. Ami az övé már a szellemi birodalom-
ban, birtokba veszi és áthozza a fizikai valóságba. Erről szól a hitünk, erről szól a hitéletünk. 
Nem arról, hogy Isten meg akar-e gyógyítani vagy nem, vagy meg akarja-e bocsátani a 
bűnödet vagy nem. 

1János 1,9. 
9. Ha megvalljuk bűneinket, hű és igaz, hogy megbocsássa bűneinket és megtisztítson 

minket minden hamisságtól. 
Mikor fogja megbocsátani a bűneidet? Majd ezután? Mikor, a jövő héten vagy az azt 

követő héten, vagy ha eleget könyörögtél, akkor fogja megbocsátani? Mikor? Meg fog halni 
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még egyszer érted, hogy megbocsássa? Mikor fogja ezt megtenni? Vagy már megtette? Ezt 
János le is írja. Ugyanez a helyzet, állandóan a bűneiket kergetik az emberek. Persze, 
vétkezünk, eltévesztünk dolgokat, és ki kell igazítani magunkat, ha célt tévesztettünk, nem 
megyünk az ellenség útjára. A bűn pedig egy gonosz dolog, a sátántól van. 

1János 2,12. 
12. Írok néktek, gyermekek, mert a ti bűneitek megbocsáttattak az Ő nevéért. 
Kell könyörögni eleget, kell böjtölnöm eleget, hogy Isten megbocsássa az én bűnömet. 

Valaki írt nekem, hogy ott van a lelkiismereti probléma, mert a lelkiismerete vádolja. Persze, 
ha a lelkiismeret nem vádol minket, akkor békességünk van Istennel. Az elméd vádol. Miért? 
Mert nem hiszed, hogy már a bűneid megbocsáttattak. A bűneid nem lesznek jövő héten sem 
jobban megbocsátva, mint mikor kétezer évvel ezelőtt Isten megbocsátotta. Isten előtt igazak 
vagyunk, legyen megigazultság tudatod! Ez nem arra hatalmaz föl téged, hogy azt csinálsz, 
amit akarsz. Egyébként azt csinálsz, amit akarsz, de van, ami használ és van, ami nem 
használ. Az egy hazugság, hogy könyörögnünk kell Istenhez, hogy koldulnunk kell, mert Ő 
már mindent elvégzett a kereszten. A gyógyulásunkat már rég megkaptuk. Ettől még a 
természetes dolgok ott vannak!  

Meddig kell hitben állnunk? Amíg azok a természetes, nem kívánt helyzetek, dolgok el 
nem mozdulnak a helyükről. Egy perccel sem tovább. Pál apostolnak kellett könyörögnie? 
Azt mondta neki Isten, hogy elég neked az én kegyelmem. Erről a kegyelemről beszélt, amit 
Jézus Krisztusban már mindannyian megkaptunk. Az üldözések jönni fognak, az ördög soha 
nem fogja jó szemmel nézni azt, hogy te egészséges vagy. Nem érdeke nagyon a gyógyszer-
iparnak, hogy te a Krisztus sebei által gyógyulj meg, meg kézrátétel által, meg természetfeletti 
módon vedd el a gyógyulásodat. Akkor a sok portékával mi lesz, el kell azt adni! Nem bántani 
akarok senkit, mert vannak esetek, hogy a gyógyszer segíthet, van, hogy beveszel anti-
biotikumot. Miről van itt szó? Arról, hogy egy fizikai testben élsz, ha már ott van az a tünet, 
akkor szabadulj meg tőle. Ha neked abban van a hited, akkor kapd be a Kalmopyrint is és 
adjál hálát Istennek, hogy meggyógyít! Isten a gyógyító! Nyilván voltak orvosok akkor is, 
maga Jézus mondta, hogy a betegnek kell az orvos. Fizikai szinten is nekimehetsz a 
dolgoknak, ha elvágod a kezed vagy eltörik a karod, akkor persze, hogy imádkozol, de ha van 
egy kis józan esze valakinek, akkor elmegy és összerakatja az orvossal, begipszelteti és utána 
imádkozik, hogy az Úr rakja már helyre, amit az ember figyelmetlenül elkövetett. Volt rá eset, 
hogy három nap alatt forrt össze seb. Párkányban az egyik fiatalembernek eltört a keze, akkor 
ment volna ki Németországba dolgozni. Imádkoztunk érte, aztán úgy összeforrt három nap 
alatt, hogy nyoma sem a röntgenképen. Isten meg tudja tenni! Isten tesz csodákat. Nem a nagy 
hitünk miatt volt, csak egyszerűen imádkoztunk érte és az Úr meggyógyította!  

Ha végignézzük az Apostolok cselekedeteiben az apostolok imáit, akkor nagyon ledöb-
benünk. Egyet mindjárt meg is nézünk. Egy dolgot meg kell értenünk, hogy Isten természet-
feletti ereje sokkal nagyobb, mint ami a világban van. Ezért mondja, hogy nagyobb az, aki 
bennünk van, mint aki a világban van. Bárcsak elhinnénk ezt! Azért nem egyszerű a dolog, 
mert nem látjuk. Annyira világosan mondja az 1Korinthus 2,14, hogy az érzéki ember nem 
foghatja meg Isten Szellemének dolgait, mert bolondságok néki, meg sem értheti, mert 
szellemileg lehet azokat megítélni. Miután kitöltetett rájuk a Szent Szellem, betöltekeztek 
mennyei erővel, a gyáva Péter bátorságot kapott és kiállt Jézus gyilkosai elé és prédikálta a 
Krisztust. Ezt ma úgy mondanák, hogy öngyilkos jelölt, aki azok elé kiáll. De Péter teljes volt 
Isten Szellemének erejével, kiállt és hirdette a Krisztust. Azt mondta, hogy ez az a Krisztus, 
akiről írtak nektek a próféták. Ez az a Szent Szellem, aki kitöltetett, akit megígért még Jóel 
próféta. Mit csinált utána Péter? 

Apostolok cselekedetei 3,1–7. 
1. Péter és János pedig együtt mennek vala fel a templomba az imádkozásnak 

órájára, kilencre. 
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2. És hoznak vala egy embert, ki az ő anyjának méhétől fogva sánta volt, kit minden 
nap le szoktak tenni a templom kapujánál, melyet Ékesnek neveznek, hogy kérjen 
alamizsnát azoktól, akik bemennek a templomba. 

3. Ez mikor látta, hogy Péter és János a templomba akarnak bemenni, kére tőlük 
alamizsnát. 

Ez egy elég súlyos probléma volt, hogy egy ember, aki még sohasem járt, ott ült az Ékes 
kapunál. Ez egy gyógyíthatatlan betegség, egyetlen klinika, egyetlen orvos sem javasolta 
volna, hogy bármit tegyenek a gyógyulásáért. 

4. Péter pedig mikor szemeit reávetette Jánossal egyben, monda: Nézz mireánk! 
5. Az annakokáért figyelmez vala reájuk, remélvén, hogy valamit kap tőlük. 
6. Péter pedig monda: Ezüstöm és aranyam nincs nékem; hanem amim van, azt adom 

néked: a názáreti Jézus Krisztus nevében, kelj fel és járj! 
7. És őt jobb kezénél fogva felemelé, és azonnal megerősödének az ő lábai és bokái. 
Hatalmas ima! Jézus nevében kelj föl és járj! Ez volt az ima. Könyörgött Istenhez, hogy 

Uram, látod, mekkora probléma van, kellene egy imakört szervezni, lehet, hogy imádkozni 
kellene érte? Könyörögni kellene nekünk még, Uram, hogy hátha meggyógyítod, nem tudjuk, 
hogy akarod, vagy nem akarod. Történt ilyesmi? Ezzel nem azt akarom mondani, hogy ne 
imádkozzunk, és ne imádkozzunk az imakörben, jól értsétek, amit mondok. Hanem nézzétek 
meg, hogy mit csinált Péter, amit neked is csinálni kell! Gyakorolta azt a krisztusi hatalmát, 
amit kapott. Neked mit kell tenni? Ugyanezt. Menj oda és tedd rá a kezed a betegre és mondd 
meg, hogy a Jézus nevében gyógyulj meg! Higgyed, hogy az megtörténik, mert Péter is hitte! 
Fogta és fölemelte mindjárt, még mielőtt gondolkodott volna a sánta, hogy ő nem tud járni, 
már előtte ott ugrált. Itt ez a lényeg. Látták a zsidók is, hogy csoda történt.  

Az Apostolok cselekedetei 4-ben még említenék egy dolgot. Miért imádkoztak a hívők? 
Ha már összejövünk imádkozni, hogy miért is imádkozhatunk. 

Apostolok cselekedetei 4,29–30. 
29. Most azért, Urunk, tekints az ő fenyegetéseikre: és add a Te szolgáidnak, hogy 

teljes bátorsággal szólják a Te beszédedet, 
Miért imádkozott a gyülekezet? Azért, hogy az igazságot, Isten beszédét bátorsággal, 

megalkuvás, megmásítás, meghamisítás nélkül hirdessék a tanítványok. 
30. A Te kezedet kinyújtván gyógyításra; és hogy jelek és csodák történjenek a Te 

szent Fiadnak, a Jézusnak neve által. 
Ez volt a nagy ima, hogy Jézus neve által jelek és csodák történjenek. Ezért imádkoztak. 

Ma pedig az emberek tagadják a csodákat, tagadják a jeleket és arról beszélnek, hogy Isten 
nem akar meggyógyítani némely esetben. Látjátok, hogy nekünk az Igéből kell táplálkozni.  

Apostolok cselekedetei 5,12. 
12. Az apostolok kezei által pedig sok jel és csoda lett a nép között; és egy akarattal 

mindnyájan a Salamon tornácában valának. 
Elmentek és imádkoztak. Nem mi gyógyítjuk meg az embereket, hanem Jézus sebeiben ők 

már meggyógyultak. Mi, mint Isten országának a képviselői, küldöttei imádkozunk az 
emberekért, hitben vagyunk és hozzásegítjük a hitünkkel, hogy a fizikai valóságba jöjjön a 
gyógyulás. Ez így működik! Ezért ne nevezd magad betegnek, még akkor sem, ha a tünet ott 
van. Jaj, elkaptam a Covidot! – csak mert tüsszentettél kettőt. Megszűnt az influenza a 
világban, vagy mi történt most? Semmilyen más betegség már nem létezik. Az ördög ennyire 
elültette a magját az emberek agyába, félnek és rettegnek. Még egyszer mondom, hogy nem 
arról beszélek, hogy legyünk felelőtlenek, hogy nincs ott a valós probléma, hanem arról 
beszélünk, hogy mi már a Krisztus sebeiben meggyógyultunk és az már a miénk. Ez a 
szellemi valóság sokkal nagyobb, mint a fizikai, függetlenül attól, hogy mind a kettő ott van. 
Miért nagyobb neked a fizikai probléma? Mert azt látod. Ha a szellemi szemeiddel ugyanúgy 
látod a szellemit is, akkor az a fizikai probléma eltűnik. Ugyanezt tették az apostolok is, 
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nézzétek meg, hogy nem mondtak el hatalmas imákat. Néhány szót szóltak a Jézus nevében. 
Péter bement és imádkozott, hogy Éneás, gyógyítson meg téged az Úr Jézus! Ez volt az ima. 
Fölkelt és fölállt és kész. Ennyi! [Apostolok cselekedetei 9,34] Gyakorolták a hatalmukat, 
gyakorolták a hitüket.  

Neked ugyanezt kell tenni és nem megengedni a gondolataidnak, hogy fölnagyítsa a 
problémát! Most már biztos, hogy elvisz ez a betegség, itt már akkora a baj, hogy már nincs 
segítség! Állj hozzá hittel! A hit a reménylett dolgok valósága és a nem látott dolgokról való 
meggyőződés. Elhisszük, hogy megtörtént, a gyógyulás ott van bennünk. Nem kell azt 
megkérdezni, hogy miért nem gyógyított meg Isten. Vannak, akik most néznek minket a 
videón, vannak itt tévéjelek, igaz? Vannak itt internetjelek. Van rádiójel. Látod? Nem látod. 
Ha most idejönne egy ősember és elmondanád neki, hogy ami itt folyik, azt lehet látni egy 
képernyőn, kinevetne, mert azt sem tudja, hogy létezik az a tévé, ami fogja a láthatatlan 
valóságot. Nem látod a telefonjeleket sem. Akkor fogod látni, ha veszel egy készüléket és arra 
ráhangolod a jeleket. Itt van több száz tévécsatorna ebben a teremben. Látod? Nem látod! 
Rádiójelek vannak itt. Hallod? Látod? Nem látod, de attól még itt van! Ha veszel egy 
készüléket és ráhangolod, az hallhatóvá és láthatóvá válik.  

Ugyanez a helyzet a te hiteddel, hol van a te hited? Mibe van a te hited? Melyik csatornán 
van a te hited? Ezen múlik. Nem kell könyörögni Istenhez gyógyulásért, csak hálát kell adni a 
gyógyulásunkért. Köszönöm, Uram, hogy a Te sebeidben meggyógyultam! Ez a Te 
igazságod! Ezt az igazságot én érvényesítem a testemben és ehhez ragaszkodom. Hálát adok 
Neked, hogy ezt megtetted értem! Ez a keresztény hozzáállás. Ezt hirdették a korai 
tanítványok és nem azt, hogy Isten vagy meggyógyít, vagy nem, és meg ne próbálj imádkozni 
a betegért.  

Köszönjük az Úr kegyelmét! Jézusé minden dicsőség! Az Ő Igéjéé! Ilyen hatalmas az Ő 
Igéje! 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 


